
 

Holmens Kanal 22 

1060 København K 

Telefon 72 28 24 00 

Folketingets Transportudvalg 

Folketingets Transportudvalg har d. 4. september 2020 stillet følgende spørgsmål nr. 

691 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Trine Torp (SF). 

Spørgsmål nr. 691: 

”Hvor mange penge bruger kommunerne samlet set til hastighedsdæmpende foran-

staltninger, og hvor mange kritiske borgerhenvendelser modtager kommunerne om-

kring anlæg af disse foranstaltninger? 

Svar: 

Kommuner skal i henhold til cirkulære om budget- og regnskabssystem for kommuner 

registrere udgifter og indtægter i overensstemmelse med den autoriserede kontoplan. 

Det er imidlertid ikke muligt ud fra denne kontoplan at opgøre kommunernes samlede 

udgifter til hastighedsdæmpende foranstaltninger. 

Derimod kan det mere generelt opgøres, at kommunernes samlede anlægsudgifter til 

standardforbedringer af eller på eksisterende færdselsarealer i 2019 har været ca. 1,3 

mia. kr. Det drejer sig om fx sideudvidelser, helleanlæg, svingbaner, rundkørsler, etab-

lering af nyt udstyr og udskiftning til bedre standard. 

For så vidt angår antallet af kritiske borgerhenvendelser skal jeg henvise til trans-

portministerens besvarelse den 28. august 2020 af TRU alm. del spørgsmål 657. 

 

Med venlig hilsen 

Astrid Krag 
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